

EVIDENCE

[Recorded by Electronic Apparatus]

[Texte]

Wednesday, January 27, 1988

• 1837

The Chairman: Colleagues, I would like to call the meeting to order. Pursuant to Standing Order 96.(2), the Committee will resume consideration of the White Paper on national defence.

I would like very much to welcome Mr. d'Aquino and sundry other gentlemen. Perhaps you would like to introduce your colleagues.

Mr. Thomas d'Aquino (President and Chief Executive Officer, Business Council on National Issues): Thank you very much, Mr. Chairman. We are delighted to be here on behalf of the Business Council on National Issues. It is composed of the chief executive officers of 150 leading Canadian companies. One of the areas to which the Council has devoted a very considerable amount of time is the defence policy issue in Canada.

This goes back as far back as 1981, in the form of several studies, a very active program of the visiting of both Canadian and NATO bases. The gentlemen at this table tonight are examples of the level of commitment we have had among our chief executives.

Peter Cameron, Chairman of the Board and Chief Executive Officer of Chromalox Inc., has been chairman of our Task Force on Foreign Policy and Defence, virtually since its inception, and has made an enormous contribution. Only very recently, after a lot of hard work, has he ceded the responsibility to Thomas Savage, the Chairman of the Task Force and the Chairman and President of ITT Canada Limited. George Bell, President of the Canadian Institute of Strategic Studies, is probably known to many people of this committee and is very active in the area. Brian Creamer, an associate of the Business Council, is the man helping the members of this task force develop some of their positions. We are delighted to be here. The subject is extremely important, and I would now like to ask Peter Cameron if he would make a short introductory statement on our behalf.

• 1840

Mr. Peter Cameron (Member, Task Force on Foreign Policy and Defence, Business Council on National Issues): The goal of revitalizing Canada's armed forces reserves is one to which the Business Council on National issues is deeply committed, and to which the Council has devoted considerable attention in recent years. The council has consistently maintained that reserve revitalization is one of the most cost-effective means of enhancing the overall capabilities and responsiveness of the Canadian Forces.

TÉMOIGNAGES

[Enregistrement électronique]

[Traduction]

Le mercredi 27 janvier 1988

Le président: La séance est ouverte. Conformément à l'article 96.(2) du Règlement, le Comité reprend l'examen du Livre blanc sur la Défense nationale.

Je tiens à souhaiter la bienvenue à M. d'Aquino et à ses collègues. Voulez-vous nous présenter vos collègues?

M. Thomas d'Aquino (président-directeur général, Conseil canadien des chefs d'entreprise): Merci beaucoup, monsieur le président. Nous sommes heureux de représenter ce soir le Conseil canadien des chefs d'entreprise. Le Conseil est formé des présidents-directeurs généraux de 150 grandes sociétés canadiennes. La politique de défense au Canada a occupé une grande partie du temps du Conseil.

À partir de 1981, nous avons fait de nombreuses études et visité plusieurs bases canadiennes et de l'OTAN. Les gens qui sont ici ce soir avec moi sont l'exemple vivant de l'intérêt que nos chefs d'entreprise portent à cette question.

Peter Cameron est le président du conseil d'administration et le président-directeur général de Chromalox Inc. Presque dès le début, il a été président de notre groupe de travail sur la politique étrangère et sur la défense, et il y a apporté une énorme contribution. Ce n'est que tout récemment, après y avoir travaillé très dur, qu'il a cédé ses responsabilités à Thomas Savage, président du groupe de travail et président de ITT Canada Limitée. George Bell, président de l'Institut canadien des études stratégiques, est sans doute bien connu des membres du Comité et il s'intéresse vivement à la question. Brian Creamer est un associé du Conseil et il a prêté son concours aux membres du groupe de travail dans l'élaboration de ses positions. Nous sommes heureux de venir témoigner ce soir. Le sujet est d'une extrême importance et je demanderais à Peter Cameron de faire quelques observations liminaires au nom du conseil.

M. Peter Cameron (Groupe de travail sur la politique étrangère et sur la défense, Conseil canadien des chefs d'entreprise): La revitalisation des Forces armées canadiennes est un objectif auquel le Conseil canadien des chefs d'entreprise tient énormément et auquel nous avons accordé beaucoup d'attention au cours des dernières années. Le Conseil a depuis longtemps affirmé que la revitalisation des réserves est un des moyens les plus économiques d'accroître la capacité et l'efficacité d'ensemble des Forces canadiennes.